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BROI.0012.4.3.2019 
 
 
 

Protokół nr 3/19 
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju  

z dnia 28 marca 2019 roku 
 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
  
Pan Bogdan Domżalski - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju w dniu 
28 marca 2019 roku o godzinie 1305 otworzył obrady Komisji Infrastruktury i Rozwoju. 
Powitał członków Komisji oraz Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu, Pana Tadeusza 
Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą 
w Jarantowicach, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Pana Roberta Żelazka – 
Naczelnika Wydziału Budownictwa, Pana Mariusza Kieszkowskiego – Naczelnika Wydziału 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
4 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane 
quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 2/19 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 

6 marca 2019 r. 
5) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych 

realizowanych w Powiecie Włocławskim w latach 2017 – 2018, z uwzględnieniem 
zadań realizowanych w Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych. 

6) Informacja Zarządu Powiatu w zakresie pozyskania środków pozabudżetowych przez 
Powiat Włocławski w latach 2017 – 2018 z uwzględnieniem Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

7) Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu budownictwa w roku 
2018.  

8) Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji  zadań z zakresu ochrony środowiska 
w roku 2018. 
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9) Sprawy różne. 
10) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do porządku obrad? Radni nie 
wnieśli uwag.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 4  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4) Przyjęcie protokołu nr 2/19 z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju z dnia 
6 marca 2019 r. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż z posiedzenia komisji został sporządzony 
protokół. Protokół był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. Przewodniczący 
Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem protokołu nr 2/19 
z posiedzenia komisji z dnia 6 marca 2019 r. i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła protokół nr 2/19 z dnia 6 marca 2019 r.  

 
5) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych 
realizowanych w Powiecie Włocławskim w latach 2017 – 2018, z uwzględnieniem 
zadań realizowanych w Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych. 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że radni otrzymali informację zawierającą dane 
dotyczące zadań inwestycyjnych i remontowych prowadzonych przez Powiat w latach 2017 – 
2018. Inwestycji i remontów było przeprowadzonych bardzo dużo. Przewodniczący zapytał 
radnych czy mają uwagi do przedłożonej informacji? Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację Zarządu Powiatu z realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych 
realizowanych w Powiecie Włocławskim w latach 2017 – 2018, z uwzględnieniem zadań 
realizowanych w Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych. 
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Informacja Zarządu Powiatu z realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych realizowanych 
w Powiecie Włocławskim w latach 2017 – 2018, z uwzględnieniem zadań realizowanych 
w Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych stanowi załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu. 
 

6) Informacja Zarządu Powiatu w zakresie pozyskania środków pozabudżetowych 
przez Powiat Włocławski w latach 2017 – 2018 z uwzględnieniem Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że radni otrzymali informację na temat pozyskiwania 
przez powiat środków pozabudżetowych w latach 2017 – 2018. Przewodniczący zapytał 
radnych czy do przedłożonej informacji mają uwagi?  Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację Zarządu Powiatu w zakresie pozyskania środków pozabudżetowych przez 
Powiat Włocławski w latach 2017 – 2018 z uwzględnieniem Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
Informacja Zarządu Powiatu w zakresie pozyskania środków pozabudżetowych przez Powiat 
Włocławski w latach 2017 – 2018 z uwzględnieniem Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.  

 
7) Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu budownictwa 
w roku 2018.  
 

Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonej informacji bądź 
pytania? 
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy wpłynęły środki finansowe związane z budową 
domków dziecka w Lubieniu Kujawskim? 
Pan Piotr Krygier – Sekretarz Powiatu powiedział, że sprawa nie jest jeszcze zakończona, 
były jeszcze wysyłane wyjaśnienia. Nie ma jeszcze decyzji i środków finansowych. 
Radny Wojciech zawidzki zapytał czy są to tylko sprawy formalne czy merytoryczne? 
Sekretarz Powiatu odpowiedział, że są to tylko sprawy formalne.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu budownictwa w roku 
2018.  
 
Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu budownictwa w roku 2018 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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8) Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji  zadań z zakresu ochrony środowiska 
w roku 2018. 

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że radni otrzymali w formie tabelarycznej wykaz 
wydanych decyzji administracyjnych oraz prowadzonych spraw w roku 2018.  
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonej informacji? Radni nie 
wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację Starosty Włocławskiego o realizacji  zadań z zakresu ochrony środowiska 
w roku 2018. 
 
Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji  zadań z zakresu ochrony środowiska w roku 
2018 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
9) Sprawy różne.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby 
zabrać głos? 
Radny Wojciech Zawidzki zapytał, jakie są rozstrzygnięte inwestycje drogowe i jakie są 
realizowane w roku 2019? 
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD powiedział, że jeżeli chodzi o inwestycje, które 
są w trakcie realizacji, to jest realizowana inwestycja Lubraniec – Kruszynek. Inwestycję 
prowadzi firma z Inowrocławia. Są prowadzone obecnie roboty przygotowawcze, usunięcie 
drzew. Rozpoczęły się roboty z poszerzeniem drogi do 6 metrów. Jest to jedyna inwestycja, 
gdzie wykonawca jest na budowie. Nie ma innych przebudów. Pozostałe inwestycyjne 
zadania, to są dokumentacje i przygotowywanie do inwestycji na rok 2020 oraz zakupy 
inwestycyjne. Jeżeli chodzi o dokumentację, to 9 zadań. Przygotowanie podziałów 
geodezyjnych na drugiej części Lubrańca (od Gołębina do Lubrańca). Zanim będzie robiona 
dokumentacja, to musi być wydzielony pas drogowy. Zakup inwestycyjny – to PZD chce 
kupić koparko – ładowarkę. Został złożony wniosek i specyfikacja o zakup sprzętu. Jeżeli 
chodzi o dokumentację, to są wyłonieni wykonawcy dokumentacji. Jest też podział 
nieruchomości pod dalszą część Lubrańca. PZD złożyło wniosek o wyłonienie geodety. Jeżeli 
chodzi o sygnalizację świetlną na ul. Narutowicza w Izbicy Kuj., to został złożony wniosek 
o wyłonienie wykonawcy. Jeżeli chodzi o koparko – ładowarkę, to została złożona 
specyfikacja.  Na zadanie zostały przeznaczone środki w wysokości 380 tys. zł. Za 3-4 
tygodnie sprzęt powinien być kupiony.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy zaplanowane środki wystarczyły na inwestycje?  
Dyrektor PZD powiedział, że jeżeli chodzi o inwestycję Lubraniec – Kruszynek, to jej 
wartość wynosi ponad 9 mln zł. W budżecie była zaplanowana wyższa kwota. Oszczędność 
wynosi ok. 400 – 500 tys. zł. Jeżeli chodzi o dokumentację, to oszczędności wynosiły ok. 16 
tys. zł.  
Przewodniczący Komisji zapytał czy jest już uruchomione bieżące utrzymanie dróg 
powiatowych? Czy będzie wykonywane przez PZD czy będzie zlecane firmom?  
Dyrektor PZD powiedział, że w roku 2019, zgodnie z sugestią Zarządu Powiatu, nastąpi 
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zatrudnienie pracowników, którzy pracowali w ramach robót publicznych. Pracownicy, 
którzy wykonywali przez 5-6 lat prace utrzymaniowe zostaną zatrudnieni. Zasób ludzki 
zwiększy się z 7 osób do 15 osób i osoby te będą zajmować się bieżącym utrzymaniem dróg.  
Jeżeli chodzi o to, kto zajmuje się utrzymaniem dróg, to zimowym utrzymaniem dróg zajmują 
się gminy i wyłonione z przetargu firmy. Bieżące utrzymanie to głównie koszenie. Do tego 
zadania są wyłonieni pracownicy. Jeżeli chodzi o koszenie poboczy, to ok. 600 – 700 km jest 
przejazdów. PZD do tego zadania posiłkuje się firmą zewnętrzną, która 4-5 gmin obsługuje, 
dojazdowe drogi do Włocławka, tj.: Szpetal Górny, Wieniec, Włocławek, Kruszyn, Choceń. 
Firma zewnętrzna zajmuje się koszeniem. Jeżeli pracownicy PZD nie dają rady, to wówczas 
jest wzywana wyłoniona firma. Firma działa na zlecenie PZD. Jeżeli chodzi o remonty, 
naprawy (kamień, utwardzanie poboczy itd.), to PZD  wykonuje sam. Jeżeli chodzi o ścinkę 
poboczy, to PZD nie ma takiej maszyny.  
Radny Wojciech Zawidzki zwrócił się z prośbą, aby przy drodze Wieniec – Włocławek 
obok uzdrowiska, wykonywać bieżące utrzymanie. 
Dyrektor PZD powiedział, że na poboczach trawę, chwasty usuwa się za pomocą kosiarek.  
Sekretarz Powiatu sprostował swoją wcześniejszą wypowiedź w sprawie refundacji  
środków dotyczących budowy domków dziecka i powiedział, że uzupełnienie dokumentacji 
dotyczy Brzezia, a jeżeli chodzi o domy dziecka w Lubieniu Kuj., to środki wpłynęły. 
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy zmieniła się sytuacja w zakresie pałacu w Brzeziu? 
Sekretarz Powiatu powiedział, że nie ma zmian, postepowanie u wojewody jest 
w  zawieszeniu w związku z kwestiami spadkowymi.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy propozycje w sprawie remontów, które radni otrzymali 
na poprzednim posiedzeniu komisji,  zostały zatwierdzone przez Zarząd Powiatu? Kiedy 
zostaną ogłoszone przetargi? 
Dyrektor PZD powiedział, że propozycje, które otrzymali radni, są aktualne. Wartość 
zadania ok.3 mln zł. Zostało to wycenione przez projektanta wg kosztorysów inwestorskich. 
Remonty zostały podzielone na trzy zadania, tj.: 3-3-2. Patrząc na wartość robót okazało się, 
że remonty będą przedmiotem wniosku do wojewody o otrzymanie dofinansowania w ramach 
Funduszu Dróg Samorządowych. Trzy najdłuższe odcinki dróg to: Lutobórz, Otmianowo – 
Smogorzewo, Lubraniec – Boniewo – Cetty od Kłobi do Boniewa. Odcinek wg kosztorysu 
inwestorskiego – 1.850.000 zł. Są dwie inwestycje i dwa remonty w dwóch zadaniach. 
Zostały odrzucone małe odcinki 300 metrowe, Zgłowiączka, Modzerowo gm. Izbica Kuj. Do 
wojewody będą przygotowywane dwa wnioski inwestycyjne i dwa remontowe. Mają być 
ustawione priorytety i punktacja. W jakiej kolejności będą składane wnioski, to będzie o tym 
decydował Zarząd Powiatu. Termin składania wniosków – do 15 kwietnia 2019 r.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał skarbnika w sprawie etapu refundacji środków za budowę 
domków dziecka w Brzeziu?  
Skarbnik Powiatu poinformowała, że jeżeli chodzi o dofinansowanie i wpływ środków 
finansowych za budowę domków dziecka w Lubieniu Kuj., to środki są już na rachunku 
bankowym. Jeżeli chodzi o Brzezie, to jest się w ciągłym kontakcie z Urzędem 
Marszałkowskim w Toruniu. Dokumenty są skierowane pod podpis osoby decyzyjnej do 
uruchomienia z Banku Gospodarstwa Krajowego środków dla Powiatu.  
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 10)   Zakończenie obrad Komisji 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 28 marca 
2019 r. o godzinie 1333 zamknął posiedzenie Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu 
we Włocławku. 
 
 
 

  Przewodniczący Komisji 
  Infrastruktury i Rozwoju  
 
     Bogdan Domżalski  
 
 
 

    Sekretarz Komisji  
Infrastruktury i Rozwoju  
 
    Anna Kozłowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska …. 
 


